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VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR 2022. 
 
Sällskapet för Naturskydd i Kristinehamn har avslutat sitt 88:e verksamhetsår,  
det 35:e som krets av Naturskyddsföreningen, och får härmed lämna följande 
verksamhetsberättelse för år 2022.  
 
Styrelsen har haft följande sammansättning:  
Ordförande Christina Brunsell  Ledamot  Maria Jepsen 
Kassör Bengt Brunsell  Ledamot Torbjörn Mossberg 
Sekreterare Lena Hammarlund  Ersättare  Ulf Rothelius 
Ledamot Johan Nyberg  Ersättare  Nils Sandgren 
Ledamot Daniel Koller 
 
Revisorer under det gångna året var Nils Dåverhög (sammankallande) och Rune Blidh. 
Revisorssuppleant var Roby Werngren.  
 
Valberedningen under året var Nils Dåverhög och Ulf T Carlsson. Ersättare i 
valberedningen var Torbjörn Westin. 
 
År 2022 var antalet medlemmar i Naturskyddsföreningen 360, varav ca 100 är 
familjemedlemmar. Föreningen har under året ökat med 27 medlemmar. Därutöver har 19 
medlemmar valt att endast vara medlemmar i Sällskapet för Naturskydd.  
Under 2022 har styrelsen haft möten: 14/3, 13/4, 10/5, 12/10 och 16/11. Konstituerande 
mötet ägde rum 10/5. Under 2023 har vi haft möten den 11/1 och 8/2.  
 
Arbetsområden under året har varit: 

• Programverksamheten. 

• Yttranden i plan och miljöfrågor. 

• Deltagande i träffar och kampanjer. 

• Sällskapets hemsida och Facebook uppdateringar. 
 
Programverksamheten 2022 innefattade 8 programpunkter.  

• Söndag 10 april.  ”Vårvandring till bombmurklor” Vintern var torr och snöfattig men 
med tjäle så inga bombmurklor syntes vid inventerings turerna. Men dagarna innan 
utflykten kom över 20 cm snö och då var det ingen ide att pulsa ut efter bombmurklor. 
Veckorna efter snösmältningen och tjällossningen dök det upp några enstaka 
exemplar. 

• Onsdag 27 april. Kunde vi ha årsmöte utan Covid restriktioner. Conny Wolbe visade 
fantastiska naturbilder som inledning och sedan årsmötesförhandlingar. 

• Söndag 8 maj. Fågelskådningens dag med guider i fågeltornet vid Hygn, Kilsviken, var 
en solig vårdag med mycket fåglar och skådare i rörelse. 

• Söndag 5 juni och tillika Världsmiljödagen. Besökte vi Värmlands Säby naturreservat med 
Torbjörn Mossberg som ciceron. Vi såg b.la. lärkor, brun kärrhök, havsörn, svavelticka och 
mycket mer under den härliga vandringen med 17 deltagare. 
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• Lördag 10 september. Svampinsamling. Svampsäsongen kom igång med mycket 
kantarell men stannade av då juli och augusti blev varm och torr. Vi fick ihop svamp 
men inte lika många varianter som önskvärt. 

• Söndag 11 september. Svamputställning under Hembygdsdagarna. –  Ett lyckat 
samarbete med Hembygdsföreningen och en strid ström med besökare. 

• Måndag 10 oktober.  Vänerns fågelskär -Jan Rees som är länsstyrelsens samordnare 
av fågelinventeringarna i Vänern, berättade om skärens fågelliv och förändringar 
sedan 70 talet, för 32 intresserade deltagare. 

• Måndag 24 oktober.  Visman en å värd att vårda. Vi var inbjudna till nybildade 
Vismans Vattenvårdsförening i Nybble. De berättade hur man arbetar för att skapa ett 
hållbart växt- och djurliv i anslutning till vattendraget. 17 deltagare kom i ruskigt 
höstväder till fina bygdegården. 

 
Yttrande har lämnats i följande ärende: 

• Granskningsyttrande, 22.05.14, över detaljplan för Skymningen Norra. Planförslaget 
möjliggör anläggandet av en eventanläggning norr om nuvarande camping. Yttrandet 

finns på vår hemsida. https://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se/skrivelser/ 
 
Skrivelser/insändare 

• I en insändare i NKP 2 maj framhåller och motiverar vi behovet av en kommunekolog. 

• I en insändare i NKP 25 november och i en skrivelse till kommunen, där vi med 
anledning av ett medborgarförslag om att anlägga en fjärilspark, påpekar vikten av att 
biologisk mångfald skapas och gynnas på många fler platser.  

 
Deltagande i träffar. 

• Den 26 november arrangerade Naturskyddsföreningen kretskonferens för 
Örebro/Värmland på Kristinehamns Conference Center, med 32 deltagare varav 6 från 
Kristinehamns kretsen. Tema för dagen var kommunikation och konsumtion. 
Chefredaktör Erik Halkjaer på Sveriges Natur berättade och tipsade om hur vi kan 
granska lokala politiken, kommunala planer, om källskydd och offentlighetsprincipen 
samt hur vi kan orientera oss i medier. Vi ”grupparbetade” i hållbar konsumtion, politisk 
påverkan och skogsfrågor, som sedan redovisades och diskuterades i hela församlingen. 
Bra dag med mycket nätverkande mellan föreningens kretsar. 

• Maria Jebsen deltog 22 november i Naturskyddsföreningens digitala workshop ”En 
fossilfri värld”, med inriktning mot barn och unga. 

• Bengt Brunsell deltog i Vänerns vattenvårdsförbunds årsmöte i Karlstad 22-05-05. 

• Bengt deltog 26 april i samrådsmöte för ny 145 kV kraftledning från Degerfors till 
Vindpark Ölme 

• Bengt närvarade 19 oktober vid mark och miljödomstolens huvudförhandling om 
Bäckhammars bruks tillståndsansökan för ökad produktion och avloppstub till Vänern. 

 
Naturiakttagelser. 

• Häckande strandskator på tak på hamnmagasin. Bon blev nedspolade vid rengöring av 
taken. Kommunen blev polisanmäld. 

• Lena Hammarlund (lokalansvarig) rapporterade från Naturhistorisk Riksmuseets 
insektfälla vid Krontorp. I denna malaisefälla har fångats 175 arter varav 86 på platsen 
tidigare okända, 60% var tvåvingar, flugor och myggor. 

• Torr sommar och höst gav exceptionellt låga vattennivåer i alla vattendrag och Vänern 
låg endast 9 cm över sjökortsdjup i oktober. Men i december då 20 cm snö smälte bort 
och efter ymniga regn ökade Vänern med 50 cm till slutet av januari. 

https://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se/skrivelser/
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• Ulf Rothelius har sett 5 döda ålar i Jutviken. Provtagning visade att de hade ålherpes 
orsakad av stress. Algblomning kan vara orsaken. 

• Torbjörn Mossberg kom väldigt nära ett lodjur en juninatt vid Kilsviken. 

• Under hösten har bläsand synts vid Vågbron, spetsbergsgås vid Kilsviken, havsörn vid 
Varnumsviken och strömstare i Kvarndammsälven. Stora flockar av vigg och storskrak 
har samlats i Ölmeviken och Mariebergsviken inför höststräcket. 

 
På Sällskapets hemsida presenteras vår verksamhet och annat med anknytning till 
Sällskapet och naturen i Kristinehamns.  http://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se 
Sällskapets samlade dokument, från starten 1934 och framåt, finns sedan 2016 väl 
bevarade i Föreningsarkivet i Karlstad. Protokollsböcker, foto, skrifter m.m. finns därmed 
tillgängligt nu och i framtiden för den som vill se föreningens förehavande.  
OBS! En hel del ur det arkiverade materialet kan man finna på vår hemsida under 
rubrikerna: Om oss - Vår Historia. 
 
Sällskapets ekonomiska utveckling och ställning framgår av årets resultat- och balans-
räkning. 
 
När styrelsen nu ställer sina platser till förfogande, sker detta i förhoppningen att 
föreningen skall arbeta vidare med att skydda naturen i Kristinehamns kommun och öka 
intresset och förståelsen för naturen och dess värden, samt öka miljömedvetenheten och 
inspirera till en hållbar livsstil.  
 
 
Kristinehamn februari 2023. 
 
………………………………………….. ……………………………………………. 
Christina Brunsell, ordförande. Lena Hammarlund, sekreterare 
 
…………………………………………. ……………………………………………... 
Bengt Brunsell, kassör. Torbjörn Mossberg, ledamot 
 
…………………………………………. …………………………………………. 
Johan Nyberg, ledamot. Daniel Koller, ledamot 
 
……………………………………………. …………………………………………… 
Maria Jebsen, ledamot Ulf Rothelius, ersättare 
 
  ………………………………………….. 
  Nils Sandgren, ersättare 

http://kristinehamn.naturskyddsforeningen.se/

